
國立台灣大學開授課程大綱
*課程大綱包括:修課條件、課程目的、課程內容、上課方式、成績評量、參考書目….等

課程名稱: 進階精神科臨床心理學實習(中文課程大綱):
課程大綱：本課程的內容以進階的臨床心理衡鑑與臨床心理治療之實務學習為

主。使用教材由任課教師依學生之興趣與背景彈性指定。課程之進行型態以

臨床實習與接受督導討論為主，修習學生必須主動參與，且研讀指定的文

獻教材，並配合臨床個案之進行過程來完成心理衡鑑與治療的相關報告。

學分數：每學期2學分。

臨床督導：台大精神部、台大心理系—陳淑惠老師

實習地點：台大精神部

預修課程：本課程的授課對象原則上以臨床組博士班、且修習過進階精神科臨床

心理學實習一、高等臨床心理學（一）、（二）、（三）等四門課的學生為主

課程名稱: 進階精神科臨床心理學實習二(英文課程大綱):

Advanced Clinical Practicum in Psychiatry-II 

Goal and Objectives:

This second clinical practicum course is suggested for doctoral students to 

advance their professional competence prior to completion of the Ph.D. in Clinical 

Psychology. The course requires of each doctoral student at least one semester part-

time training in a chosen psychiatry setting. The course aims to prepare students for 

the advanced level of psychological practice mainly operated in psychiatry-related 

settings. With practice and clinical supervision, the primary training goal is two-

folded, 1) to broaden and deepen their knowledge about psychological assessment and

psychotherapy for various psychological disorders, and 2) to provide psychological 

service delivery in general hospital setting.  

Credits: 2 credits for each semester

Clinical supervisors: Department of Psychiatry, NTUH and Dr. Sue-Huei Chen from 

the Department of Psychology, NTU. 

Practicum setting: Department of Psychiatry and relevant settings at NTUH. 

Prerequisite: 

Prior completion of Advanced Clinical Practicum in Psychiatry-I, Advanced 

Clinical Psychology-I, -II, and -III; or permission from the instructor(s) is required 



prior to enrollment.


